
خبر کوتاهاخبار
در دیدار وزیر بهداشت با وزیر صنایع عراق تاکید شد؛

ایجاد بازار مشترک  محصولات سلامت محور ایران و عراق
عراق  صنایع  وزیر  دیدار  در  بهداشت،  وزیر 
محصولات  مشترک  بازار  ایجاد  پیشنهاد  ضمن 
سلامت محور بر ایجاد نمایشگاه مشترک تولیدات 

مختلف دو کشور تاکید کرد.
بهرام عین اللهی گفت: دو کشور باید با ایجاد 
بازار مشترک، اجناس یکدیگر را خریداری کنند و 

این اقدام به یک تعهد اخلاقی بدل شود.
وی افزود: هر دو کشور به محصولات مشترک 
و  دارو  تبادل  با  می توان  بنابراین  نیازمندیم. 
نیاز  مورد  زمینه های  در  آنها  از  پزشکی  تجهیزات 

استفاده کنیم.
ضوابط  باید  داشت:  اظهار  بهداشت  وزیر 
را  همکاری ها  توسعه  موانع  و  اصلاح  را  نامناسب 
برداریم و روند کارها را در گمرک و صدور مجوزها 

تسریع کنیم.
عین اللهی افزود: استفاده از تولیدات یکدیگر 
تولید  افزایش  طور  همین  و  اشتغال  ایجاد  موجب 
بین دو  بازار مشترک  و  و رونق کسب و کار شده 

کشور را فعال می کند.
مسئولان  و  مردم  آمادگی  به  اشاره  با  وی 
دوکشور برای تبدیل مذاکرات به اقدامات اجرایی، 
گفت: برای تبادل تجارب، فناوری ها و توانمندی ها 
کارگروهی لازم است که برنامه اجرایی مشخصی را 

تدوین و اجرا کند.
عین اللهی، دوستی و برادری دو کشور ایران 
و عراق را دیرینه دانست و بیان کرد: هر دو کشور 

ایران  بایستیم.  خود  پای  روی  کنیم  تلاش  باید 
کرونا  گیری  همه  در  و  است  تحریم  دچار  سال ها 

فشار تحریم بیشتر شد.
وزارت  آمادگی  اعلام  ضمن  بهداشت  وزیر 
گسترش  برای  ایران  تجارت  و  معدن  صنعت، 
وزارت  گفت:  عراق،  با  مشترک  اقتصادی  تبادلات 
بسیار  به کیفیت محصولات  ایران نسبت  بهداشت 
تأثیر  عدم  پزشکی  علوم  در  زیرا  است  سختگیر 
محصول و فقدان کیفیت به سرعت خود را نشان 
کیفیت  از  بنابراین  است.  مشاهده  قابل  و  داده 

و  شرعی  لحاظ  به  پزشکی  محصولات  و  خدمات 
قانونی نباید کوتاه بیایم.

عین اللهی افزود: عراق در اولویت همکاری های 
تولید  پروژه  که  طور  همان  و  ماست  اقتصادی 
دادیم،  انجام  کوبایی ها  با  را  پاستوکوواک  واکسن 
امکان سرمایه گذاری مشترک عراق و ایران نیز در 

عرصه سلامت وجود دارد.
تلاش می کنیم همکاری صنعتی ممتازی را با 

ایران رقم بزنیم
بیان  با  دیدار،  این  در  نیز  عراق  صنایع  وزیر 

این که سفرهای متقابل مسئولان بلندپایه دو کشور 
از  گفت:  هاست،  همکاری  توسعه  به  تمایل  نشانه 
فهرست نیازهای پزشکی خود را برای سفیر ایران 

می فرستیم و این شروع کار خواهد بود.
وی افزود: درهای وزارت صنایع عراق بر روی 
کارشناسان باز است و تلاش می کنیم یک همکاری 
صنعتی ممتاز را با ایران رقم بزنیم. حکومت عراق 
برای یافتن شرکای خوب و با ثبات عزم جدی دارد. 
را  یکدیگر  باید مشکلات  داد  یاد  ما  به  کووید ۱۹ 

درک کرده و آن ها را پوشش دهیم.
بالاست  کشور  دو  مبادلات  حجم  افزود:  وی 
می کند.  تأمین  را  عراق  نیروگاه های  گاز  ایران  و 
به  باید  که  هست  هم  آب  تأمین  مشترک  مشکل 

آن توجه کرد.
وی با اشاره به همکاری های ایران و عراق در 
و سیمان، گفت:  مواد غذایی  صنایع خودروسازی، 
شرکت های عراقی ۱۰ درصد داروی کشور را تولید 
می کنند و بقیه داروها وارداتی است، ولی از نظر ما 

کیفیت و قیمت دارو عامل مهمی است.
توریسم  به  اشاره  ضمن  عراق  صنایع  وزیر 
درمانی، اظهار داشت: همکاری مشترک دو کشور 
می تواند  پزشکی  تجهیزات  و  دارو  تولید  برای 

نیازهای منطقه را پوشش دهد.
وی افزود: از توانایی های ایران در حوزه علوم 
پزشکی و جراحی مطلعیم و بسیاری از بیماران ما 

برای درمان به ایران سفر می کنند.

نیازی به مصرف آنتی بیوتیک نیست؛
شیوع اسهال ویروسی در کشور

و  آب  از  منتقله  بیماری های  اداره  رئیس 
که  بررسی هایی  گفت:  بهداشت،  وزارت  غذای 
بهداشت کشور  وزارت  مرجع  آزمایشگاه های  در 
انجام شده نشان می دهد آنچه که بیشتر از همه 
ویروسی  عوامل  شده،  حاد  اسهال  بروز  باعث 

است.
  دکتر مریم مسعودی فر با اشاره به اینکه 
انتظار  تابستان  و  بهار  فصل  شروع  با  معمولاً 
و  آب  از  منتقل  گوارشی  بیماری های  افزایش 
محدودیت های  از  بعد  گفت:  دارد،   وجود  غذا 
تجمعات  و  افراد  بین  تماس  اکنون  هم  کرونا 
دو  این  در  خیلی ها  اینکه  ضمن  شده  بیشتر 
خیلی  با  تماسی  محدودیت ها  خاطر  به  سال، 
از عوامل بیماری زا نداشتند و بالتبع با شروع 
استفراغ  و  اسهال  بیماری های  گرما،  فصل 

پیدا می کند. افزایش 
گزارش  موارد  افزایش  با  کرد:  تاکید  او 
اسهال  بالینی  تابلوی  با  بیمارانی  شده ی 
و  وبا  میکروب  نظر  از  را  آنها  آبکی،  و  حاد 
کرد.  خواهیم  بررسی  میکروارگانیسم ها  سایر 
بررسی هایی که در آزمایشگاه های مرجع وزارت 
بهداشت کشور انجام شده نشان می دهد آنچه که 
بیشتر از همه باعث بروز اسهال حاد شده، عوامل 

ویروسی است.
مسعودی فر با بیان اینکه ویروس ها سرایت 
این  کرد:  تصریح  دارند،  بالایی  خیلی  پذیری 
محدود  خود  گوارشی  عفونت های  در  ویروس ها 
اما در  شونده هستند و دوره کوتاهی هم دارند 
عین حال فوق العاده مسری هستند و می توانند 

افراد زیادی را درگیر کنند.
فرد  تماس  را  ویروس  این  انتقال  راه  وی 
عنوان  آلوده  غذای  و  آب  مصرف  و  فرد  به 
شستشوی  بهداشت،  رعایت  گفت:  و  کرد 
ثانیه، شستشوی صحیح   2۰ مدت  به  دست ها 
آبی  کم  از  پیشگیری  و  سبزیجات  و  میوه 
بیرون  با  تماس  از  بیماران  خودداری  بدن، 
کودکان،  مانند  پذیر  آسیب  گروه های  بویژه 
ایمنی  سیستم  دارای ضعف  افراد  و  سالمندان 

ضروری است.
آب  از  منتقله  بیماری های  اداره  رئیس 
و  ضعف  کرد:  بیان  بهداشت،  وزارت  غذای  و 
بی حالی شدید و اختلال هوشیاری نشانه کم آبی 
شدید در بدن است که در این صورت و همچنین 
در صورت مشاهده خون در مدفوع حتماً باید به 

پزشک مراجعه شود.
او که در یک برنامه رادیویی صحبت می کرد، 
در خاتمه تاکید کرد: اسهال های ویروسی نیازی 
به مصرف آنتی بیوتیک ندارند و باید از مصرف 
خودسرانه آنتی بیوتیک مگر به صلاحدید پزشک 

خودداری شود.

ساختمان گلابدره با 2500 متر مربع خلاف 
شهرداری و دادستانی آماده تخریب 
ولی نیروی انتظامی همکاری نمی کند

محله  دوقلوی  سنگ  به  معروف  ساختمان 
گلابدره با 2 هزار و 5۰۰ متر مربع خلاف دارای 
رای قطعی کمیسیون ماده صد است و شهرداری 
منطقه یک و دادستانی آماده اعمال رای و تخریب 
کند.  نمی  همکاری  انتظامی  نیروی  ولی  هستند 
شهرداری منطقه یک طی اطلاعیه ای اعلام کرد: 
ساختمان گلابدره که در جوار حریم و به صورت 
در  شده  احداث  گذشته  سنوات  در  ای  کوهپایه 
قسمت جنوبی به صورت 8 طبقه روی همکف به 
انضمام 2 طبقه زیرزمین، در شمال شرقی بیش از 
۱۰ طبقه روی همکف به صورت تجمیع با ملک 
جنوبی بوده و در قسمت جنوب غربی نیز با تخریب 
کامل کوه و فضای سبز اقدام به تجمیع با دو ملک 
دیگر و احداث در ورودی راه پله دسترسی به کوچه 
شکیبایی و گل محمدی نموده است که در حال 
حاضر اکثر واحدها واگذار و فروخته شده و ساکن 
هستند که  با هرگونه حادثه غیر مترقبه ای امکان 
ریزش و سانحه برای ساکنان آن وجود دارد.در این 
اطلاعیه آمده است ملک فوق فاقد هرگونه مجوز 
نیز  ناظر  ونظارت  بنا  استحکام  هیچگونه  و  بوده 
ندارد و دارای رای قطعی کمیسیون ماده صد به 
شماره رای ۱4۰۰۰3۰۱5۹ مورخ  27 تیر ۱4۰۰ 
است.این اطلاعیه می افزاید: سازنده با جمع آوری 
نیروهای بومی و افغانی و ایجاد درگیری از اواخر 
سال ۹8 و ابتدای سال ۹۹ در دوره مدیریت شهری 
سابق درسه قسمت اقدام به ساخت و ساز نموده و 
در هنگام مراجعه مامورین، افراد فوق بالای ملک 
مستقر شده و با سنگ پرانی مانع از اجرای حکم 

می شوند.

ماجرای درآمد نجومی پزشکان
سوپرمارکت داری به جای طبابت

پزشکی  نظام  سازمان  نظارت  و  فنی  معاون 
ایران، در ارتباط با درآمد نجومی پزشکان کشور، 
به  ارائه داد.علی سالاریان، در واکنش  توضیحاتی 
ماجرای درآمدهای نجومی جامعه پزشکی، گفت: 
به هیچ وجه اینگونه نیست و باید تصور مردم از 
درآمدهای پزشکان به روز رسانی شود؛ در چند سال 
اخیر افتتاح مطب در سراسر کشور را به شدت کم 
داشته ایم.وی با عنوان این مطلب که سالانه بیش 
از 5 هزار پزشک از دانشگاه های علوم پزشکی فارغ 
التحصیل می شوند، افزود: در حال حاضر برخی فارغ 
التحصیلان پزشکی به سایر مشاغل کوچ می کنند؛ 
برخی پزشکان ما سوپرمارکت دارند یا حتی اگر کار 
خدماتی داشته باشند، از طبابت منفعت بیشتری 
است.سالاریان  اثبات  قابل  موضوع  این  و  دارد 
بیمارستان های دولتی کشور  خاطرنشان کرد: در 
جراح عمومی درآمدی کمتر از ۱۰ میلیون تومان 
در ماه دارد این تصوری که از درآمدهای پزشکان 
هست، به هیچ وجه صحت ندارد.وی تأکید کرد: 
دستمزد یک جراح عمومی از عمل آپاندیس، زیر 
۱۰۰ هزار تومان است و درآمد پزشک از هر ویزیت 
زیر ۱۰ هزار تومان است، مگر چند ویزیت می تواند 
در ماه داشته باشد.سالاریان با عنوان این موضوع که 
بخش زیادی از این درآمد مشمول مالیات می شود، 
مبنای  باید  پزشکان  درآمدهای  خالص  گفت: 
آنها  حساب  وارد  آنچه  نه  باشد  مالیات  محاسبه 
می شود.وی ادامه داد: در مطب داری خصوصی نیز 
باید گفت خرید یک دستگاه ام آر آی یک میلیون 
یورو هزینه دارد اما یک ام آر آی 5۰۰ تا 7۰۰ هزار 
تومان برای پزشک درآمد دارد، در حالی که فقط 
هزینه استهلاک و نگهداری آن بیش از اینها است. 
سالاریان گفت: میزان پرداختی به پزشکان عمومی 
در بیمارستان های دولتی از ماهیانه ۶ تا 7 میلیون 
تومان شروع می شود و تا حدود 2۰ میلیون تومان 

در روستاهای دورافتاده است.

معاون رئیس قوه قضائیه تاکید کرد؛
ضرورت ردیابی افرادی که در سقط 

جنین غیرقانونی نقش دارند
ضرورت  بر  قضائیه  قوه  رئیس  معاون 
صورت  به  که  افرادی  ردیابی  و  شناسایی 
جنین  سقط  با  مرتبط  حوزه های  در  غیرقانونی 
کاهش  کنونی  روند  کرد.با  تاکید  دارند  فعالیت 
ابربحرانی  با  آینده  در 3۰ سال  جمعیت، کشور 
جدی مواجه خواهد شد؛ این گزاره ای است که 
آینده پژوهان  و  جمعیت شناسان  جامعه شناسان، 
رهبری  معظم  مقام  دارند؛  تاکید  آن  روی  بر 
کاهش  خطر  کرّات  به  اخیر  سال های  طی  نیز 
معظم له  کرده اند؛  گوشزد  را  جمعیت  پیری  و 
اعضای  و  رئیس  دیدار  در   ،۹2 سال  آذرماه  در 
از  بخشی  در  فرهنگی،  انقلاب  شورای عالی 
بیاناتشان اشاره داشتند که »یکی از خطراتی که 
وقتی انسان درست به عمق آن فکر می کند، تن 
او می لرزد، این مسئله جمعیت است«. آبان ماه 
سال گذشته، قانون »حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت« ابلاغ شد؛ قوه قضائیه در راستای عمل 
این  اجرای  نحوه  قانونی خود،  به مسئولیت های 
پیگیری  مسئول  دستگاه های  سوی  از  را  قانون 
می کند؛ حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
ریاست دستگاه قضا در همین زمینه دستوراتی را 
خطاب به جهانگیر معاون پیشگیری قوه قضائیه 
و رئیس سازمان بازرسی کل کشور صادر کرده 
قانون  طراحان  با  را  نشستی  راستا  این  در  و 
»حمایت از خانواده و جوانی جمعیت« و فعالان 
حوزه خانواده و جمعیت در تاریخ ۱8 اردیبهشت 
ماه سال جاری برگزار کرده است. حجت الاسلام 
برعهده  که  تکالیفی  اژه ای  محسنی  والمسلمین 
سازمان بازرسی و معاونت پیشگیری قوه قضائیه 
از  »حمایت  قانون  اجرای  پیگیری  راستای  در 
را  است  گذاشته  جمعیت«  جوانی  و  خانواده 
و  سازمان  مسئولان  به  مجدداً  و  کرد  یادآوری 
معاونت مزبور دستور داد با تمام توان و جدیت 
مضاعف، نحوه اجرای قانون مربوط به جمعیت را 
پیگیری و دنبال کنند و در صورت نیاز، مراتب 
را جهت صدور دستورالعمل یا بخشنامه از ناحیه 
رئیس قوه قضائیه، اعلام دارند.  جهانگیر معاون 
از وقوع جرم قوه قضائیه  اجتماعی و پیشگیری 
نیز در این جلسه، بر ضرورت شناسایی و ردیابی 
حوزه های  در  غیرقانونی  صورت  به  که  افرادی 

مرتبط با سقط جنین فعالیت دارند تاکید کرد.

مدیرعامل متروی تهران عنوان کرد:

۷0 هزار میلیارد تومان برای تکمیل خطوط ناقص مترو
مدیرعامل متروی تهران در مورد اعتبار مورد نیاز تکمیل خطوط 

فعلی مترو و احداث خطوط جدید توضیحاتی را ارائه کرد.
مسعود درستی، با تاکید بر اینکه شبکه خطوط متروی تهران که 
با 7 خط در حال سرویس دهی به شهروندان پایتخت است، دارای 
نواقصی است که در صوت رفع آنها، کیفیت سرویس دهی چندبرابر 
می شود، گفت:  در حال حاضر قطارهای مترو در مسیر خطوط احداث 
شهروندان  به  رسانی  خدمت  مشغول  پایتخت  متروی  شبکه  شده 
و  هفت  تا  یک  برخطوط  مشتمل  موجود  شبکه  تکمیل  اما  هستند؛ 
طرح های توسعه ای ، نیازمند افتتاح 33 ایستگاه دیگر است تا طول 

مسیر بهره برداری از تونل های ساخته شده به 2۹8 کیلومتر برسد.
وی با تاکید بر اینکه بحث احداث و تکمیل پایانه های مترو و نیز 
ساخت پست های برق باقی مانده نیز مهم  است، افزود: نیاز ما برای 
تحقق تکمیل خطوط در حال بهره برداری، تأمین اعتبار  7۰ هزار 
میلیارد تومانی است و این در حالی است که در کنار توسعه سخت 
افزاری شبکه مترو، باید حدود ۱5۰۰ واگن نیز به ناوگان حمل و نقل 
ریلی پایتخت افزوده شود تا بتوان سرفاصله حرکتی قطارها در تمام 

خطوط موجود را به میزان قابل قبول کاهش داد.
نیاز ۳0هزار میلیاردی برای توسعه خطوط هفتگانه مترو

درستنی با بیان اینکه توسعه خطوط هفتگانه که در قالب افزایش 
طول خطوط یک ، 2 ،  3 ، 4 ، ۶ و 7 برنامه ریزی شده است ، به 
اعتباری حدودا  3۰ هزار میلیارد تومان نیاز دارد، ادامه داد: می توانیم  
بخش عمده ای از این منابع مالی مورد نیاز را از طریق تهاتر املاک و 

نیز بارگذاری مجتمع های ایستگاهی تأمین کرد.
وی افزود: اگر منابع و اعتبارات مورد نیاز تکمیل خطوط در حال 
بهره برداری مترو تامین شود می توانیم تا پایان سال ۱4۰2 پرونده 

تکمیل خطوط در حال بهره برداری را ببندیم.
نیاز 200 هزار میلیارد تومانی برای احداث خطوط جدید ۸ 

تا ۱۱ مترو
وی در مورد سرانجام تامین مالی ساخت خطوط جدید نیز گفت: 
برای ساخت ۱52 کیلومتر خطوط جدید که خط 8 تا ۱۱ است به 
2۰۰ هزار میلیارد تومان بودجه نیاز داریم، البته دقت داشته باشید که 
این عدد با احتساب قیمت امروز کالا و خدمات محاسبه شده  است و 
به هر میزان که تامین اعتبار به تعویق بیفتد باید براساس ضریب تورم  

قیمت ها را محاسبه کرد که قاعدتاً سال به سال بیشتر خواهد شد.
بایدظرفیت های جدیدی برای تأمین منابع مالی مترو پیدا کنیم
وی در مورد روش های تامین مالی نیز با تاکید بر اینکه با تداوم 

روش های متداول و جاری تأمین پول  راه به جایی نمی بریم، افزود: 
قطعا باید حمایت ها و کمک های بسیار پررنگ تری از سوی دولت به 
سمت متروی تهران روانه شود تا بتوانیم در یک افق زمانی مشخص 
خطوط جدید مترو را به سرانجام برسانیم، البته اعتبار مورد نیاز برای 
خطوط جدید الاحداث بسیار زیاد است و بایدظرفیت های جدیدی 
برای تأمین منابع مالی مترو پیدا کنیم که شخص شهردار تهران نیز 

به صورت جدی و مستمر پیگیر این موضوع است.

WWW.EMTIAZDAILY.IR

روزنامه صبح ایران

2
شماره 3446 

اجتماعی
دو شنبه 16 خرداد 1401  6 ذی القعده 1443  6 ژوئن 2022

سناریوهایی درباره پایانِ اینفوگرافی
همه گیری »کرونا

یک اپیدمیولوژیست با اشاره به لزوم طی کردن 4 مرحله برای ریشه 
پاندمی  این است که هنوز در مرحله  کنی کرونا، گفت: موضوع مشخص، 
هستیم؛ در شرایط فعلی باید هوشیاری خودمان را حفظ کرده و اپیدمی را 

تمام شده تلقی نکنیم و دچار خوش بینی های کاذب نشویم.
دکتر حمید سوری، درباره وضعیت کرونا در کشور،  گفت: اگر بخواهیم 
فقط بر پایه بستری و مرگ ومیر به وضعیت اپیدمی نگاه کنیم، اپیدمی نه  
تنها در کشور ما، بلکه در همه جهان روند کاهشی معناداری داشته است 

که من نام آن را آتش بس یک طرفه ویروس علیه جامعه بشری گذاشته ام.
تلقی  شده  تمام  را  اپیدمی  که  نیست  این  معنایش  البته  افزود:  وی 
کنیم و معنایش این نیست که اپیدمی خاتمه یافته و تمام شده است. در 
دیگر  احتمالی  سناریوی  هر  برای  باید  امیدواری،  ابراز  ضمن  حاضر  حال 
بهداشتی و  پروتکل های  باید رعایت  باشیم. همچنین  آماده  و  هم هوشیار 

استفاده از ماسک را ادامه دهیم که نقش محافظتی دارد.
سناریوهای مطرح شده درباره پایان پاندمی

روند خیزشی کرونا در 50 کشور
سوری ادامه داد: درباره سرانجام اپیدمی کرونا هم سناریوهای مختلفی 
در سطح مجامع علمی مطرح است؛ یک سناریو این است که خوشبینانه 
به سمت  تدریج  به  و  یافته و ضعیف شده  اپیدمی خاتمه  تصور کنیم که 
آندمیک و فصلی شدن می رود. سناریوی دیگر این است که ویروس ضعیف 
شده، شدت بیماری زایی پایین آمده  و دیگر شاهد اوج مرگ ومیر، بستری 
ویروس همچنان در گردش  اما  بود،  نخواهیم  قبل  مانند  بیماری شدید  و 
ادامه  محدود  موارد  در  بدون علامت  یا  به صورت خفیف  بیماری  و  است 
نشان می دهد که حتی  آمارهای موجود جهان  خواهد داشت. هرچند که 
به لحاظ مرگ، بستری و ابتلا  حدود 5۰ کشور دنیا مجددا روند خیزشی 
نظر  به  بعید  و  می کند  تشدید  را  نگرانی  این  که  کرده اند  پیدا  افزایشی  و 
اخیر هم در  باشد. در چند هفته  اول حاکم  یا  می رسد که سناریوی دوم 
فقط  هم  ما  که  کرد  توجه  باید  اما  یافته،  کاهش  مرگ هایمان  ما  کشور 
مرگ های تایید شده را در آمار رسمی می بیینم. وی گفت: سناریوی دیگری 
هم مطرح می شود مبنی بر اینکه این افُت بیماری را یک آتش بس موقت 
بدانیم. زیرا شواهد نشان می دهد که در دنیا خیزش موارد ابتلا و مرگ در 
حال افزایش است. آمار در برخی کشورها رو به افزایش است و اکنون روند 
افزایشی در حدود 5۰ کشور دنیا آغاز شده است و هیچ تضمینی نیست که 
این اتفاق برای کشور ما رخ ندهد.وی گفت: برای اینکه بیماری را به مرحله 
کنترل  شامل  که  شود  طی  مرحله  چهار  باید  معمولا  برسانیم،  ریشه کنی 
بیماری، حذف بیماری، ریشه کنی و خاموشی بیماری است. کنترل به این 
معناست که اپیدمی را به گونه ای مدیریت کنیم که تمام موارد ابتلا و مرگ  
قابل کنترل و پیگیری باشد. مرحله بعد این است که بتوانیم مرگ ومیرها را 
به صفر رسانده و بروز را در حداقل ممکن نگه داریم. مرحله سوم این است 
که دیگر پیک و نوسانی نداشته باشیم و طی دو دوره بیماری که بالغ بر 28 
روز است، پیک جدیدی نداشته باشیم و در مرحله آخر هم این است که 
در دو دوره بیماری هیچ مورد جدیدی از ابتلا به بیماری را نداشته باشیم. 
ما هنوز در این فازها قرار نداریم و هنوز گسترش بیماری را در جامعه به 
صورت عمومی و اجتماعی شاهدیم. اگر موفق شویم که مرحله کنترل را 
طی کنیم، وارد مراحل بعدی می شویم. سوری با بیان اینکه در حال حاضر 
ما وارد مرحله کنترل شده ایم، اما هنوز نتوانسته ایم بیماری را به طور کامل 
کنترل کنیم، گفت: همانطور که گفتم شرایط فعلی یک آتش بس یک طرفه 
است. در حال حاضر بیماری یابی ما ضعیف است، بیماریابی فعال نداریم، 
افراد مبتلا اصلا ثبت و گزارش نمی شوند، میزان تست هایمان  از  بسیاری 
برای سنجش وضعیت بیماری بسیار کم است، نمی دانیم که سطح ایمنی 
که  داریم  بسیاری  جواب  بدون  سوالات  بنابراین   ... و  است  چقدر  جامعه 
هم  بهداشت  وزارت  متاسفانه  شود.  قضاوت  در  گمراهی  موجب  می تواند 
اطلاعات اپیدمی را در اختیار محققین قرار نمی دهد که بتوانیم بر اساس 
بر  مجبوریم  نتیجه  در  دهیم.  انجام  منطقی تری  تحلیل  موجود  داده های 
اساس اصول علمی اپیدمیولوژی و آنچه در سطح جهان می گذرد، قضاوت 
این اطلاعات در اختیارمان گذاشته می شد، می شد تحلیل های  اگر  کنیم. 

مناسب تری را درباره آینده اپیدمی در کشور ارائه داد.


